
   

Vragen Commissie Ruimte 23 februari 2024  
 

Vragen Esther Vermue (BBB), over E-mail RDA van 14 december 2023 over Zienswijze laat dierenwelzijn niet 
ondersneeuwen - 389039, agendapunt 7 

 

Vragen Commissie Ruimte Antwoorden  

1. Wij nemen aan dat dit landelijk beleid is, maar in hoeverre gaat de provincie hiervoor 
subsidie verlenen in het kader van toekomstbestendige veehouderij?  

Vooropgesteld: het gaat hier om een advies, niet om beleid.  
De zienswijze van de RDA vraagt inderdaad om regie van de 
rijksoverheid. Klimaatbeleid van de rijksoverheid dient nog verder 
uitgewerkt te worden en geïntegreerd gericht te zijn op de veehouderij van 
de toekomst. 
Het provinciaal beleid is al gericht op volhoudbare landbouw. Diverse 
veehouderijmaatregelen binnen het Zeeuws gebiedsprogramma betreffen 
ook generieke, landelijke maatregelen. Denk daarbij aan bijvoorbeeld 
stalsystemen, mest-additieven en maatregelen die betrekking hebben op 
het voerspoor. De Provincie Zeeland volgt daarbij de ontwikkelingen in de 
versnellingsaanpak van de zandprovincies. De zandprovincies 
onderzoeken allereerst de juridische borging van maatregelen in relatie tot 
stikstofreductie. En bij de pilots die momenteel opgestart worden is ook 
geïntegreerd aandacht voor dierenwelzijn.  
 
Voor eenvoudiger te implementeren maatregelen zoals agroforestry of het 
inpassen van schaduwrijke landschappelijke elementen zijn momenteel 
reeds landelijke en/of provinciale subsidies mogelijk. 
Binnen de komende openstellingen van het GLB/NSP zijn ook initiatieven 
rondom veehouderij mogelijk, bijvoorbeeld bij de regeling Samenwerking 
voor Innovaties en bij de Productieve Investeringen. Wij moedigen partijen 
aan om met concrete ideeën te komen.  

2. Ziet GS hier ook op toe dat het verdienmodel van de ondernemer de belangrijkste factor 
is? En daarom terugkoppeling met verschillende agrarische vakbonden voor praktijkkennis 
van toepassing zal moeten zijn. 

Het verdienmodel van de ondernemer is een belangrijk onderdeel van het 
beleid gericht op volhoudbare landbouw (profit, naast planet en people). 
Zonder inkomen is het immers niet mogelijk om te investeren in welke 
richting dan ook. 
Wanneer initiatieven subsidie krijgen is dat altijd openbaar. Wij zien er bij 
subsidieverlening op toe dat de kennis gedeeld wordt met relevante 
partijen dus ook de vakbonden etc.  

 




